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Notulen voor de vergadering van het Onderwijsbestuur 
 

Datum:  Dinsdag 5 december 2023 

Tijdstip:  12:00 – 14:00 uur 

Locatie:  Dining room (Academiegebouw) 

 

Aanwezigen: Jan Adriaanse (voorzitter), Danielle Chevalier, Armin Cuyvers, Emma Engelen, 

Wilko Gruizinga, Esther Huiskers-Stoop, Bastiaan Rijpkema, Hannah Saberi, Niels van de 

Ven, Sigrid van Wingerden, Nard Willemse, Emma Pellegrom (verslag).  

 

Afwezig met bericht van verhindering: Eric den Brabandere, Mariëlle Bruning, Linda van Dun, 

Peter van Es. 

 

2. Verslag vergadering 31 oktober 2023 

Het verslag wordt vastgesteld onder voorbehoud van een kleine wijziging in de 

aanwezigheidslijst.  

 

Naar aanleiding van hetgeen voorgaande vergadering is besproken stelt Sigrid van der 

Wingerden voor om studieondersteunende organisaties die samenvattingen verkopen en 

tentamentrainingen aanbieden een keer te agenderen. Bastiaan Rijpkema geeft aan dat Dirk 

Visser hier aandacht voor heeft gevraagd in het kader van auteursrechten. Armin Cuyvers 

oppert om Dirk Visser uit te nodigen om hier kort over te spreken. Emma Engelen stelt voor 

om dit onderwerp ook voor te leggen aan de OLC om inzicht te krijgen in het 

studentenperspectief. Jan Adriaanse stemt hiermee in.  

 

 

3. Mededelingen en stand van zaken 

Er is een aantal mededelingen, te beginnen met het feit dat Elseviers ‘Beste studies 2023’ een 

gouden medaille heeft uitgereikt aan de master Jeugdrecht. Felicitaties hiervoor aan Mariëlle 

Bruning namens het Onderwijsbestuur.  

 

Wilko Gruizinga geeft aan dat er een nieuw inschrijfprotocol voor tentamens is. De 

bevestigingsknop is definitief verwijderd – verder blijft het systeem hetzelfde. Esther Huiskers 

oppert het idee om een herinneringsmail naar studenten te sturen om zich uit te schrijven als 

zij toch niet naar een tentamen komen. Hannah Saberi denkt dat bewustwording bij studenten 

inderdaad van groot belang is – veel studenten weten niet van de lastige tentamenlogistiek af 

en zien aldus ook niet het belang van uitschrijven. 

 

Sigrid van Wingerden geeft een update over de Midterm van Criminologie; dit was een 

geslaagde dag. Vorige week is een constructief rapport zonder verrassingen binnengekomen. 

De bachelor plannen kunnen in principe doorgang vinden. Jan Adriaanse geeft aan dat we als 

faculteit trots mogen zijn op de Criminologische opleiding!  

 

4. Notitie nieuw curriculum Kernvisie 

Bastiaan Rijpkema loopt door het nieuwe curriculum heen. Er zijn vijf leerlijnen in het 

curriculum: 
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1. Privaatrecht 

2. Publiekrecht (incl. Europees en Internationaal recht) 

3. Strafrecht 

4. Vaardigheden 

5. Interdisciplinariteit  

 

De vaardighedenlijn wordt dit jaar al geïmplementeerd en met de Kernvisie wordt deze 

doorgetrokken naar jaar 2 en 3. De interdisciplinaire lijn zorgt dat er met name bij de 

positiefrechtelijke vakken ook andere disciplines naar voren worden gehaald. Een voorbeeld 

hiervan is het vak Privaatrecht in Economisch Perspectief en dit is een doorontwikkeling van 

het vak Rechtseconomie.  

 

Er komen twee nieuwe gebonden keuzevakken in het curriculum. Hierbij ligt de focus op 

maatschappelijke uitdagingen. Hierbij worden uitdrukkelijke thematische keuzes gemaakt; 

conflictoplossing en technologie. Binnen die twee onderwerpen kunnen studenten vervolgens 

een eigen vak kiezen.  

 

Verder is er 30 EC keuzeruimte vrijgemaakt. Deze kan worden opgevuld met een minor. 

Momenteel biedt de rechtenfaculteit acht minoren aan, maar die zijn met name gericht op 

studenten van andere faculteiten. Team 4 van de Kernvisie houdt zich bezig met de minoren 

en gaat kijken hoe er binnen de huidige minoren ruimte voor doorontwikkeling is. Er zijn drie 

minoren die uit de Kernvisie voortvloeien: Mensenrechten, Philosophy, Sociology, History 

and Law (PSHL) en Rechtspraktijk. Dit zijn gebieden waar de faculteit al sterk in is. De nieuwe 

minor International Business Law als doorontwikkeling van de afstudeerrichting staat daar los 

van.   

 

Wat betreft de afstudeerruimte van 5 EC wordt de mogelijkheid geboden een eigen variant te 

kiezen: Moot Court, Clinic of Onderzoek.  

 

Emma Engelen vraagt of de optie Onderzoek nu – met een betere vaardighedenlijn en meer 

begeleiding – ruimte openlaat voor empirisch onderzoek. Bastiaan Rijpkema geeft aan dat dit 

een mogelijkheid kan zijn. 

 

Esther Huiskers betwijfelt of het vak Privaatrecht in Economisch Perspectief nog zou passen 

binnen de bachelor Fiscaal recht nu het meer privaatrechtelijk wordt ingestoken en oppert om 

een fiscale variant van dit vak aan te bieden. Bastiaan Rijpkema geeft aan dat hier nog meer in 

detail naar zal worden gekeken, maar dat er van een aantal vakken eigen varianten bestaan 

voor andere opleidingen, zoals Rechtseconomie t.b.v. criminologie.  

 

Sigrid van Wingerden geeft aan er zeker voor open te staan als Criminologie een rol kan spelen 

in de vaardighedenlijn of bij interdisciplinariteit, bijvoorbeeld in het kader van het nieuwe 

keuzevak Waarheidsvinding middels het verzorgen van een college. Sigrid van Wingerden zegt 

vervolgens over de minoren dat er een goede balans moet worden gevonden tussen voldoende 

aanbod en kwaliteit enerzijds, en genoeg studenten per minor hebben om financieel rendabel 

te zijn anderzijds. Ze ziet kansen in het opzetten van een grote minor Recht voor 

buitenstudenten. Bastiaan Rijpkema geeft aan dat hierover wordt nagedacht.  
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Armin Cuyvers werpt een andere vraag op: wat te doen met studenten die niet binnen het 

reguliere onderwijs lopen maar wel een minor moeten volgen? Dit hangt samen met de vraag 

welk studiepad de faculteit voor ogen heeft voor studenten en hoe makkelijk het moet zijn om 

daarvan af te wijken. 

 

Jan Adriaanse geeft aan dat na de kerst nog verder zal worden gesproken over de 

houdbaarheid van keuzevakken.   

 

5. Symposium ChatGPT 

Op 1 februari zal van 14:00 tot 17:30 uur een symposium over ChatGPT plaatsvinden. Nard 

Willemse loopt kort door het programma en vraagt of er nog punten ontbreken in het 

programma of dat er nog sprekerssuggesties zijn.  

 

Sigrid van Wingerden ziet graag dat er aandacht wordt besteed aan hoe ChatGPT docenten 

kan helpen bij het onderwijs, bijvoorbeeld door het te gebruiken om eerste versies van 

feedback op opdrachten te geven.  

 

Bastiaan Rijpkema raadt aan om Max van Lent uit te nodigen. Hij houdt zich bezig met 

nieuwe onderwijsvormen en het geven van feedback. Ook raadt Bastiaan Rijpkema aan om 

Michael Klos uit te nodigen. Hij werkt al met ChatGPT in zijn onderwijs.  

 

Jan Adriaanse vraagt of het symposium alleen in zal gaan op ChatGPT of ook breder wordt 

getrokken naar andere vormen van AI. Breder is ook mogelijk. Ook vraagt Jan Adriaanse of er 

een praktische stoomcursus in het programma kan heeft de vraag of het ChatGPT moet heten 

of ook breder worden getrokken naar andere vormen van AI.  

 

Hannah Saberi vraagt naar de doelgroep van het symposium. Dit is de gehele faculteit, hoewel 

het nog de vraag is hoe studenten het best kunnen worden bereikt. Niels van der Ven geeft aan 

dat het wellicht leuk is om een studentenpanel te hebben die mee wil discussiëren bij het 

laatste plenaire deel.  

 

6. Visitatie juridische opleidingen 

Laura Buissink geeft aan dat iedereen lid is gemaakt van de teamsomgeving Accreditatie 

juridische opleidingen. Voor iedere opleiding of bachelor/master-combinatie is een apart 

kanaal waaraan de opleidingsdirecteuren zijn toegevoegd. Onder ‘general’ staan 

overkoepelende documenten, in de individuele kanalen staan documenten specifiek voor die 

opleiding. In iedere map staat een conceptversie van de zelfreflectie. Het verzoek is om hier 

uiterlijk 22 december 2023 naar te hebben gekeken en aanvullingen te geven. Hierbij wordt 

aangeraden om eerst naar het algemene introductiehoofdstuk te kijken en daarna pas naar het 

hoofdstuk dat specifiek voor de opleiding is geschreven. De zwarte teksten in de documenten 

ziet op faculteit beleid, de blauwe teksten zijn opleidingsspecifiek. Melanie Overmars zal 

bepaalde onderwerpen uitlichten in kaders, zoals best practices of dilemma’s. Suggesties voor 

onderwerpen om uit te lichten worden ook gewaardeerd.  

 

Het doel is om op 15 januari 2024 een eerste concept te hebben en eind januari een eerste 

versie naar het Faculteitsbestuur te sturen.  
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Thio Termorshuizen vult hierop aan dat standaard 3 is geschreven op een manier die aansluit 

bij de toetswerkgroep van de Kernvisie, dus vanuit onderwijskundige principes. De bedoeling 

is dat de toetswerkgroep een richtlijn opstelt die meegenomen wordt naar de visitatie. Het idee 

is dat alle opleidingen van de faculteit daarin meegaan.  

 

7. Rondvraag 

Nard Willemse geeft aan dat het stuk over de Elsevier medailles kan worden teruggevonden in 

de Teams-omgeving.  

 

Sigrid van Wingerden wil graag van de selectie af bij de bachelor Criminologie en richting een 

loting. Alles wat geldt voor de inschrijving voor collegejaar 2025-2026, moet in collegejaar 

2024-2025 in de OER staan. Die OER wordt nu geschreven. Niels van der Ven vraagt Jet 

Liekser daarover contact op te nemen met Sigrid van Wingerden.  

 

Sigrid van Wingerden maakt nog een opmerking over de LTC Teams-omgeving. Hier is 

recentelijk weinig op geüpdatet. Dat komt omdat er een nieuw platform wordt ontwikkeld om 

vanuit het Cleveringa instituut met docenten de communiceren. Dit nieuwe platform komt er 

in april 2024, wellicht kan dit volgende keer worden geagendeerd.  

 

Jan Adriaanse sluit af met een dankwoord aan Armin Cuyvers. Dit is zijn laatste vergadering 

bij het Onderwijsbestuur, aangezien hij per december Afdelingsvoorzitter is geworden. Armin 

Cuyvers wordt namens het gehele Onderwijsbestuur bedankt voor zijn bijna vijf jaar inzet in 

dit gremium.  

 

 


